

1. Record Nr.	UNINA9910131554303321
Autore	Le Blanc Marc
Titolo	Changement social et delinquance des adolescents, une analyse a la lumiere des ecrits de Denis Szabo / / Marc Le Blanc
Pubbl/distr/stampa	Chicoutimi : , : J.-M. Tremblay, , 2006
ISBN	1-4123-5109-X
Descrizione fisica	1 online resource
Collana	Classiques des sciences sociales
Disciplina	364.36
Soggetti	Juvenile delinquency Social change
Lingua di pubblicazione	Francese
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Nota di bibliografia	Includes bibliographical references.
Nota di contenuto	Introduction -- Denis Szabo et le changement social -- De nouvelles formes de delinquance -- Le cadre socioculturel : de la societe de masse a la societe de la rarete -- Le contexte psychoculturel : de l'obligation morale a l'egocentrisme -- L'integration -- Neotenie plus misoneisme egale homeostasie et homeorhesie -- Bibliographie.
Sommario/riassunto	This article is about social change and it has Denis Szabo's writings as a starting point. We compare the 1960 and 1970 affluent society delinquency with the 1980 and 1990 scarcity society delinquency. We conclude that withstanding structural and modal personality changes, the nature and the level of self-reported delinquency of adolescent did not change. We introduce the notions of homeostasis and homeoresis to explain these results.